
اتریوم ناجی یافت

اتریوم روز سه شــنبه، پس از اینکه رئیس جمهور ایالات متحده، تعرفه های تجاری برنامه ریزی شده 
بر کانادا و مکزیک را به تعویق انداخت، از ســقوط ناگهانی روز گذشــته بازگشــت و روند صعودی 
گسترده تری را در دارایی های ریسک محور دنبال کرد.به گزارش ایسنا، اظهارنظر اریک ترامپ، پسر 
دونالد ترامپ، یکی از چهره های اصلی امپراتوری تجاری رئیس جمهور آمریکا که مدعی شــد زمان 
عالی برای ذخیره اتریوم فرارسیده است، به رشد دومین ارز دیجیتال بزرگ جهان کمک کرد؛ اتریوم 
در زمان نگارش این مطلب، بیش از ۱۳ درصد جهش کرد و به ۲۸۴۵.۴۲ دلار رســید و بیشــتر 
افت هشــت درصدی روز قبل خود را جبران کرد.بازار رمزارزها، روز دوشــنبه، در بحبوحه افزایش 
ریسک گریزی از تعرفه های تجاری ترامپ، تا ۲۵ درصد سقوط کرده بود. کاهش ارزش اتریوم، بسیار 
بیشــتر از سایر همتایان خود بود، زیرا معامله گران در استفاده از معاملات آپشن برای محافظت در 
برابر ضررهای بیشتر به رقابت پرداختند.ضررهای اتریوم با عملکرد شرکت »ورلد لیبرتی فایننشال« 
)World Liberty Financial( ترامپ، بدتر شــد زیرا بیشتر دارایی های اتریوم خود را به کوین بیس 
منتقل کرد و باعث ترس فروش در آینده نزدیک شــد و هنوز مشــخص نیست که آیا این شرکت، 
این رمزارز را واگذار کرده اســت یا خیر.اما اتریوم، مانند همتای بزرگتر خود بیت کوین، از خرید در 
کف قیمت بازار سود برد، بخصوص که ترامپ تعرفه های تجاری علیه کانادا و مکزیک را ۳۰ روز به 
تعویق انداخت. بیت کوین روز سه شــنبه ۸.۲ درصد جهش کرد و به ۱۰۱ هزار  و۱۱۲ دلار رسید و 
از رکود ۹۱ هزار دلار در روز دوشنبه بازگشت.پایگاه خبری اینوستینگ گزارش کرد، »ورلد لیبرتی 
فایننشال«، یکی از خریداران اصلی اتریوم تا ژانویه بود و پیش از انتقال آنها در روز دوشنبه، ۶۷ هزار 
توکن در اختیار داشــت.مجموع ارزش بازار جهانی ارزهای دیجیتال در حال حاضر، ۳.۲۵ تریلیون 
دلار برآورد می شــود که این رقم نسبت به روز قبل، ۶.۲۹ درصد بیشتر شده است. در حال حاضر، 
۶۰.۷۴ درصد کل بازار ارزهای دیجیتال، در اختیار بیت کوین اســت که ۰.۲۸ درصد کاهش روزانه 
نشــان می دهد.حجم کل بازار ارزهای دیجیتال در ۲۴ ساعت گذشته، ۲۴۷.۸۶ میلیارد دلار است 
که ۱۸.۳۱ درصد کاهش داشــته است. ارزش حجم کل در امور مالی غیر متمرکز، در حال حاضر، 
۱۶.۵۴ میلیارد دلار است که ۶.۶۷ درصد از کل حجم ۲۴ ساعته بازار ارزهای دیجیتال بوده و حجم 
تمام سکه های پایدار، اکنون ۲۳۱.۹ میلیارد دلار است که ۹۳.۵۶ درصد از کل حجم ۲۴ ساعته بازار 

ارزهای دیجیتال را تشکیل می دهد.

با افزایش ۱۸ درصدی ارزش صادرات در ۱۰ ماهه امســال، حجم تجارت خارجی 
کشــور به حدود ۱۰۴ میلیارد دلار رســیده که بانک مرکزی در این مدت بیش از  
۵۷.۸ میلیــارد دلار ارز برای واردات کالاهای اساســی و دارو، تجاری و بازرگانی و 
خدمات تامین کرده اســت و ۴۴۴۸ بازرگان هم در بازار ارز تجاری، معاملات خود 
را از طریــق کارگزاران یا بانک انجام داده اند که حجم کل معاملات در این بازار از 
دو میلیارد و ۳۸۸ میلیون دلار گذشــته است.به گزارش ایسنا، بر اساس تازه ترین 
جزئیات آمار تجارت خارجی ایران در ۱۰ ماهه سال جاری، تجارت خارجی کشور 
۱۵۸ میلیــون و ۱۸۰ هزار تن و بــه ارزش ۱۰۳ میلیارد و ۸۴۶ میلیون دلار بوده 
است. از مجموع تجارت خارجی کشور، طی ۱۰ ماهه امسال بالغ بر ۱۲۷ میلیون و 
۳۹۶ هزار تن به ارزش ۴۷ میلیارد و ۷۵۵ میلیون دلار به صادرات اختصاص داشت 
که از نظر وزن ۱۲ درصد و از حیث ارزش ۱۸ درصد افزایش یافت.بر اساس گزارش 
گمــرک، چین با ۱۲.۳ میلیارد دلار، عراق با ۱۰ میلیارد، امارات متحده عربی ۵.۹ 
میلیــارد دلار و ترکیه بــا ۵.۵ میلیارد دلار عمده ترین مقاصــد صادرات غیرنفتی 
ایــران بود. در این مدت همچنین ۳۰ میلیــون و ۷۸۳ هزار تن کالا به ارزش ۵۶ 
میلیارد دلار وارد کشور شد که به لحاظ وزن ۳ درصد کاهش و از حیث ارزش سه 
درصد افزایش نشان می دهد.طبق اعلام گمرک، اقلام عمده واردات در این مدت از 
مبدا کشــورهای امارات متحده عربی با ۱۷ میلیارد دلار، چین ۱۴.۴ میلیارد دلار، 
ترکیه ۹.۹ میلیارد دلار و آلمان ۱.۹ میلیارد دلار بوده اســت.۷۰ درصد از تقاضای 
شمش طلا از ســوی صنعتگران در مرکز مبادله تامین شدهمچنین در این مدت 
۶.۳ میلیارد دلار شــمش طلا وارد کشور شده که با سیاست گذاری بانک مرکزی، 
بخشــی از این واردات شمش برای رفع تعهد صادرکنندگان انجام گرفته که هم به 
نفع صادرکنندگان و هم اقتصاد کشــور بوده اســت.بر اساس این گزارش، بیش از 
۱۵ تن شــمش طلا در ۱۰ ماهه سال ۱۴۰۳ طی ۶۸ جلسه حراج حضوری شمش 
طلا در مرکز مبادله ایران  عرضه شــد. در نهایت حدود ۱۲.۵ تن از این شمش ها 

در مقابل ۱۷,۹ تن تقاضا مورد معامله قرار گرفت که نشــان از تامین ۷۰ درصدی 
تقاضای صنعتگران طلا و جواهر کشور در این بازار دارد.اما بر اساس گزارش بانک 
مرکزی نیز، از ابتدای ســال جاری تا ۱۵ بهمن ماه نیز این بانک مبلغ ۵۷ میلیارد 
و ۸۸۳ میلیــون دلار ارز برای واردات کالاهای اساســی و دارو، تجاری و بازرگانی 
و خدمات، تامین کرده اســت. در این مدت برای کالاهای تجاری و بازرگانی مبلغ 
۴۴ میلیــارد و ۷۹۰ میلیون دلار و برای خدمات، یک میلیارد و ۱۲۹ میلیون دلار 
تأمین ارز صورت گرفته اســت. پرداخت نزدیک بــه ۱۲ میلیارد دلار برای واردات 
کالاهای اساسی، کشاورزی، دارو و تجهیزات پزشکی با نرخ ۲۸ هزار و ۵۰۰ تومان 
همچنین بانک مرکزی برای واردات کالاهای اساسی و کشاورزی ۹ میلیارد و ۳۰۹ 
میلیون دلار و برای دارو، مواد اولیه دارویی و تجهیزات پزشکی دو میلیارد و ۶۵۵ 
میلیون دلار ارز تأمین کــرده که در مجموع طی مدت مذکور، ۱۱ میلیارد دلار و 
۹۶۴ میلیون دلار برای کالاهای اساســی و کشاورزی و دارو و تجهیزات پزشکی با 
نرخ ۲۸ هزار و ۵۰۰ تومان و با هدف حمایت از مصرف کنندگان و دسترسی اقشار 
جامعه به کالاهای ضروری با قیمت ارزان تر تأمین شــده است.حجم کل معاملات 
در بازار ارز تجاری نیز از ابتدای فعالیت این بازار تا چهاردهم بهمن ماه، دو میلیارد 
و ۲۷۷ میلیون دلار بوده اســت که به تفکیک نوع ارز شــامل سه میلیارد و ۶۴۳ 
میلیــون درهم، ۷۷۱ میلیون دلار، ســه میلیارد و ۷۷ میلیــون یوآن، ۸۸ میلیون 
یــورو و ۱۹ میلیون روبل بوده اســت. طی ایــن دوره ۹۰۴۷ معامله در نتیجه ۱۳ 
هزار و ۶۳۰ثبت سفارش به روش معاملاتی جورسازی)مچینگ( انجام گرفت.البته 
ارزش معادل دلاری معاملات بازار ارز تجاری، تنها در روز گذشــته ۱۵ بهمن ماه 
۱۱۱ میلیون دلار بود که با احتساب آن، حجم کل معاملات در بازار ارز تجاری از 
ابتدای فعالیت این بازار تا امروز بیش از دو میلیارد و ۳۸۸ میلیون دلار بوده است.

همچنیــن ۴۴۴۸ بازرگان طی دوره مذکور معاملات خود را از طریق کارگزاران یا 
بانک های عامل در این سامانه انجام داده اند.
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عضو کمیسیون امنیت ملی مجلس گفت: باید هرچه سریع تر نظر هیئت تجدید نظر شورای رقابت درباره عدم اهلیت شرکت کروز ابلاغ شود.به گزارش خبرنگار 
مهر، روح الله نجابت در جلسه علنی امروز مجلس شورای اسلامی در تذکر شفاهی، گفت: از جلسه روز گذشته رؤسای قوا و هیئت دولت و هیئت رئیسه مجلس که 
به صورت مشترک برگزار شد، تشکر می کنم، این جلسات باید منجر به اتفاق واقعی در معیشت مردم شود، همان جایی که دشمنم از دو مسیر ارز و ناترازی انرژی 
روی آن دست گذاشته تا کشور را دچار چالش کند.وی بیان کرد: آقایان رؤسای قوا! در موضوع ارز ما مصوبه داریم، برنامه هفتم ملاک عمل باید باشد. آقای رئیس 
جمهور گفتید برنامه هفتم را مورد توجه دارید، پس بسم الله. بانک مرکزی باید به وظیفه نظارتی خود در کنترل نرخ ارز در بازار غیررسمی، عمل کند، این رهاشدگی 
پذیرفته نیســت. حرکت جدی لازم است. قیمت ارز به دلایل غیر اقتصادی بالا می رود و آن موضوعات برطرف می شود، اما قیمت ارز پایین نمی آید. چه کسی باید 
جواب دهد؟نماینده مردم شیراز در مجلس شورای اسلامی تصریح کرد: چرا اصلاح فرآیندها اتفاق نمی افتد؟ چرا بی تفاوتی است؟ ما از وزیر اقتصاد و از رئیس بانک 

مرکزی انتظار داریم. تصمیمات نباید شخصی و دفعی باشد.

www.sobh-eqtesad.ir

نجابت: مجلس اجازه واگذاری ایران خودرو به کروز را نمی دهد

info@sobh-eqtesad.ir

نفس پرفروش ترین خودروساز 
جهان به شماره افتاد

پیش بینی می شود سود تویوتا موتور ژاپن در سه ماهه سوم مالی این شرکت، 
با کندی رشــد فروش خودروها، برای دومین سه ماهه متوالی کاهش پیدا 
کرده باشد.به گزارش ایسنا، پرفروش ترین خودروساز جهان، احتمالاً همچنان 
بیش از ۹ میلیارد دلار ســود عملیاتی در سه ماهه سوم خواهد داشت، زیرا 
انتظار می رود از اســتقبال از خودروهای هیبریدی نســبت به خودروهای 
بنزینی در ایالات متحده ســود برده باشد. با این حال، فروش و حجم تولید 
کمتر،  نشان دهنده روند کاهشی برای تویوتاست. تحلیلگران گفتند که این 
به معنای آن اســت که نتایج ســه ماهه می تواند با وجود نرخ ارز مطلوب، 
تا حدودی ضعیف باشــد.بر اساس میانگین برآورد ۹ تحلیلگر شرکت کننده 
در نظرســنجی گروه بورس اوراق بهادار لندن )LSEG(، انتظار می رود سود 
عملیاتی تویوتا، با ۱۶ درصد کاهش ســالانه، بــه ۱.۴۱۹ تریلیون ین )۹.۱ 
میلیارد دلار( برای سه ماهه اکتبر تا دسامبر گزارش شود. کاهش پیش بینی 
شــده به کاهش ۲۰ درصدی ســود در ســه ماهه قبلی اضافه می شود که 
نشان دهنده فاصله گرفتن از رکورد درآمدی است که تویوتا در ماه های قبل 
از آن به دلیل فروش قوی هیبریدی و کاهش ین در برابر دلار آمریکا داشت.

تویوتا هفته گذشته اعلام کرد که فروش جهانی این شرکت در سال ۲۰۲۴، 
به ۱۰.۸ میلیون دستگاه رسیده و این خودروساز برای پنجمین سال متوالی، 
پرفروش ترین خودروساز جهان باقی مانده است.تحلیلگران و سرمایه گذاران 
به ویژه بر چشــم انداز تویوتا برای باقی مانده ســال مالی که تا پایان مارس 
ادامه دارد، متمرکز خواهند شــد. تمرکز همچنین بر روی برنامه های آینده 
تویوتا برای برقی سازی و روشی است که این شرکت به دنبال افزایش فروش 
خودروهای هیبریدی اســت که ۴۳ درصد از فروش واحدهای آن را در سه 
ماهه قبل تشکیل می داد.بر اساس گزارش رویترز، قیمت سهام تویوتا پس از 
رسیدن به اوج در مارس گذشته، دچار افت شد و ۲۵ درصد از بالاترین سطح 
خود، کاهش یافت. سهام این شرکت از ابتدای سال میلادی جاری تاکنون، 

هشت درصد کاهش یافته است.

چین به تعرفه های آمریکا با 
تعرفه پاسخ داد

چین روز سه شنبه، در واکنش به تعرفه های جدید آمریکا بر کالاهای چینی، 
واردات از آمریکا را هدف تعرفه قرار داد و جنگ تجاری میان دو کشور بزرگ 
جهان را دوباره شــعله ور کرد.به گزارش ایسنا، تعرفه ۱۰ درصدی آمریکا بر 
تمــام واردات از چین، از روز جاری به اجــرا درمی آید. دونالد ترامپ، رئیس 
جمهور آمریکا، مکررا به پکن هشــدار داده بود که اقدامات کافی برای توقف 
جریــان مواد مخدر غیرقانونی به ایالات متحده انجام نمی دهد.وزارت دارایی 
چین، ظرف مدت چند دقیقه، اعلام کرد تعرفه ۱۵ درصدی را برای واردات 
زغال سنگ و گاز طبیعی مایع )ال ان جی( و تعرفه ۱۰ درصدی را برای واردات 
نفت خام، تجهیزات کشــاورزی و برخی خودروها اعمال خواهد کرد. اعمال 
تعرفه هــای جدید بر صادرات آمریــکا، از ۱۰ فوریه )۲۲ بهمن( آغاز خواهد 
شــد.چین همچنین اعلام کرد که یک تحقیقات ضد انحصارطلبی را درباره 
 )PVH Corp( »گوگل آلفابت آغاز خواهد کرد و شــرکت »پی وی اچ کورپ
که شــرکت هولدینگ برای برندهایی مانند »کالوین کلاین« است و شرکت 
بایوتکنولوژی آمریکایی »ایلومینا« را در فهرست نهادهای غیرقابل اطمینان 
خود قرار می دهد.همچنین وزارت بازرگانی و اداره گمرک چین اعلام کردند 
که کنترل های صادراتی را بر تنگســتن، تلوریوم، روتنیوم، مولیبدن و اقلام 
مرتبــط با روتنیوم برای محافظت از منافع امنیت ملی، اعمال خواهند کرد. 
چین، بخش عمده عرضه عناصر خاکی نادر جهان را که برای فناوری انرژی 
پاک حیاتی هســتند، در کنترل دارد.بر اســاس گزارش رویترز، ترامپ روز 
دوشــنبه، تهدید خود برای اعمال تعرفه ۲۵ درصدی بر واردات از مکزیک و 
کانادا را در لحظه آخر متوقف کرد و با توقف ۳۰ روزه اجرای این تعرفه ها در 
قبال امتیازاتی در خصوص کنترل بیشتری مبادی مرزی با دو کشور همسایه 
آمریکا، موافقت کرد. اما چنین مهلتی را برای چین قائل نشد و یک سخنگوی 
کاخ ســفید اعلام کرد که ترامپ تا اواخر هفته جاری، با شــی جین پینگ، 
رئیس جمهور چین، گفتگو نخواهد کرد. ترامپ در دوره نخســت ریاســت 
جمهوری خود در سال ۲۰۱۸، یک جنگ تجاری دو ساله با چین بر سر مازاد 
تجاری عظیم این کشور با آمریکا به راه انداخت و دو طرف، بر روی کالاهایی 
بــه ارزش صدها میلیارد دلار، تعرفه وضع کــرده و زنجیره تامین جهانی را 

ملتهب کردند و باعث آسیب دیدن اقتصاد جهانی شدند.

فورد در اولین ماه سال نو 
ناامید شد

شــرکت خودروســازی فورد اعلام کرد، فروش خودروهای فــورد در ژانویه 
در ایالات متحــده، به دلیل تقاضای کمتر بــرای خودروهای احتراق داخلی، 
۶.۳ درصد کاهش یافت.به گزارش ایســنا، این خودروساز در ماه ژانویه، در 
مجموع ۱۴۲ هزار و ۹۴۴ دستگاه از جمله خودروهای احتراق داخلی و برقی 
فروخت، در حالی که یک سال پیش ۱۵۲ هزار و ۶۱۷ دستگاه فروخته بود.

فروش خودروهای برقی این شرکت که شامل خودروهای برقی و هیبریدی 
می شود، حدود ۲۰ درصد افزایش یافت و به ۱۸ هزار و ۹۶۱ دستگاه رسید. 
فروش سری اف فورد که انتخاب مورد علاقه مصرف کنندگان است، افزایش 
قابل توجهی داشته اســت.فروش خودروهای گازسوز و دیزلی که ۸۷ درصد 
از تجارت فورد را تشکیل می دهند، ۹.۴ درصد کاهش یافت و شاسی بلندها 
در ژانویه، ۱۶ درصد فروش کمتری داشــتند.رویترز گزارش کرد این شرکت 
خودروســازی، در مجموع فروش ۵۸ هزار و ۶۴۴ دستگاهی را گزارش کرد 
که نسبت به فروش ۴۸ هزار و ۷۰۲ دستگاه در سال گذشته افزایش داشت.

گزیده خبر

عارف: برای رفع بیکاری، به سراغ تربیت تکنسین های ماهر بروید

هیدروژن و پیل سوختی، 
کلید خودکفایی انرژی ایران

بهره برداری از ۳۰ پروژه عمرانی در بخش 
آب و فاضلاب خوزستان

مدیر گروه مهندسی منابع و فناوری انرژی های تجدیدپذیر دانشگاه تهران استفاده از هیدورژن و پیل سوختی 
را به عنوان راهکاری مهم برای افزایش تولید انرژی عنوان کرد و گفت: این مطالعات با هدف بهبود عملکرد 
تجهیزات، کاهش تلفات انرژی و ایجاد تحول در فناوری های انرژی در حال انجام اســت. در سال های اخیر، 
پیشرفت های قابل توجهی در حوزه سنتز مواد پیشرفته به عنوان الکتروکاتالیست حاصل شده است.مهدی 
مهرپویا، مدیر گروه مهندسی منابع و فناوری انرژی های تجدیدپذیر دانشگاه تهران در گفت وگو با ایسنا، با 
بیان اینکه مهم ترین چالش ها شامل افزایش تقاضای جهانی انرژی، تغییرات اقلیمی و محدودیت منابع فسیلی 
است، اظهار کرد: در کشور ما، علاوه بر این موارد، تحریم های بین المللی نیز نقش قابل توجهی در کند کردن 

روند پیشرفت صنعت انرژی دارند. ........

توافق سه همسایه مانع صعود نفت شد

خرید چشم بسته آنلاین طلا؛ ممنوع!

معاون صنایع عمومی  وزارت صمت عنوان کرد

سیاست وزارت صمت در لوازم خانگی، رقابت پذیر 
کردن کالای ایرانی است
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عارف: برای رفع بیکاری، به سراغ تربیت تکنسین های ماهر برویدگزیده خبر
میانگین هزینه سبد معیشت 

کارگران؛ ۲۹ میلیون و ۹۴۰ هزار 
تومان

در چهارمین جلســه کمیته مزد شــورای عالی کار، موضع بررســی هزینه سبد 
معیشــت کارگران باز هم بدون نتیجه ماند و درنهایت با توجه به عدم اقناع گروه 
کارگری و کارفرمایی، محاســبه هزینه سبد معیشت به ۲۹ بهمن ماه موکول شد. 
همچنین طبق گفته نماینده کارگران، میانگین هزینه ســبد معیشت کارگران بر 
اســاس تورم منتهی به آذر ماه به ۲۹ میلیون و ۹۴۰ هزار تومان رســیده است.

به گزارش ایســنا، چهارمین نشست کمیته دستمزد شــورای عالی کار با حضور 
نمایندگان تشــکل های کارگری و کارفرمایی و نمایندگان وزارتخانه های صمت، 
اقتصاد و کار برگزار شــد.در سه جلسه گذشته شــرکای اجتماعی به طور جدی 
به مبحث بررســی و محاسبه سبد معیشــت کارگران ورود نکردند و موضوعاتی 
از قبیل تامین مســکن کارگری، هزینه های بهداشــت و درمــان و ایجاد قرارگاه 
مســکن در دســتور کار قرار گرفت و کارفرمایان ضمن اعلام آمادگی برای تامین 
زمین، از دولت خواســتند شرایط ساخت مسکن کارگری را تسهیل کند.بسیاری 
از کارشناســان و فعالان حوزه کار بر لــزوم تعیین حداقل مزد برمبنای نرخ تورم 
و سبد معیشــت تاکید کرده و معتقدند: میزان سبد معیشت کارگران باید با نرخ 
افزایش حقوق برابر باشــد.با این حال کارگران انتظار دارند تا تعیین هزینه ســبد 
معیشت خانوارهای کارگری هرچه زودتر انجام شود چرا که نتایج بررسی ها جهت 
حصــول تصمیم گیری به شــورای عالی کار ارائه می شــود و این رقم می تواند در 
ورود به مذاکرت دســتمزد ۱۴۰۴ موثر باشد.گزارش کمیته مزد درخصوص وضع 
معیشــت خانوار و هزینه سبد زندگی مبنایی برای تعیین حداقل دستمزد است و 
به تعیین بهتر رقم  ســبد معیشت و شفاف سازی هزینه ها کمک می کند.در همین 
راســتا محسن باقری - رئیس کمیته دستمزد شــورای عالی کار در گفت و گو با 
ایســنا، جزئیات برگزاری چهارمین نشست کمیته دستمزد را تشریح کرد و گفت: 
در این جلسه نمایندگان گروه کارگری و کارفرمایی و وزارت صمت، وزارت اقتصاد 
و وزارت کار حضور داشــتند و بحث های تکمیلی در مورد بحث مســکن و درمان 
که جلســه قبل صحبت شده بود، صورت گرفت. نهایتا گروه کارگری و کارفرمایی 
قانع نشــدند. گروه کارگری معتقد است که ســازمان تامین اجتماعی باید درمان 
رایگان به کارگران ارائه دهد و دولت هم مسکن ارزان قیمت در اختیار کارگران و 
روستاییان بگذارد البته این مسایل از سوی کارفرماین مطرح شد.به گفته وی نظر 
گروه کارفرمایی در جلسه این بود که سهم مسکن از هزینه های زندگی ۳۰ درصد 
است و این سهم کارفرمایان نیست و باید دولت آن را بپردازد لذا در جلسه تاکید 
داشــتند که از سهمشان کم شــود و دولت هم در تامین مسکن خانوار کارگری 
سهم داشته باشــد.رئیس کمیته مزد شــورای عالی کار با بیان اینکه درخواست 
نمایندگان کارگری در این جلســه ورود کمیته مزد به محاســبات سبد معیشت 
بود، تاکید کرد: با توجه به تعطیلی جلســه هفته آینده که ۲۲ بهمن ماه اســت، 
محاسبه هزینه سبد معیشت کارگران به ۲۹ بهمن ماه موکول شد.باقری در عین 
حال از توزیع جداول سبد هزینه معیشت وزارت بهداشت در این جلسه خبر داد و 
گفت: اوراقی در خصوص آمار مسکن و شاخص CPI و سبد غذایی ایرانیان مصوب 
۱۴۰۳ وزارت بهداشت که به پیشنهاد انستیتو تغذیه بود در بین ما توزیع و مقرر 
شــد شــرکای اجتماعی با همراهی یکدیگر نظرات خود را روی سبد اعمال و در 
جلسه آینده اعداد و ارقام استخراج شده را ارائه دهند.وی در پاسخ به این پرسش 
که آیا تغییری در ســبد ارائه شده وجود دارد یا خیر؟ افزود: سبد وزارت بهداشت 
تغییراتی داشــته اســت. کاهش وزنی در برخی اقلام مشــاهده می شود و برخی 
اقلام نیز اضافه و جابه جا شــده است که باید بررسی و مطالعه کنیم و پس از آن 
نمودارها و جداول هزینه را مشخص و اعلام می کنیم. ۲۹ بهمن ماه به طور جدی 
به مبحث محاســبه هزینه سبد معیشت ورود خواهیم کرد و شرکای اجتماعی با 
عدد محاسباتی خود وارد می شــوند.نماینده کارگران در شورای عالی کار با بیان 
اینکه تا این لحظه رقم سبد معیشت از سوی کارفرمایان اعلام نشده است، گفت: 
عددی که کانون شورای اسلامی کار اعلام کرده بر اساس محاسبات خود و مبتنی 
بر ســبدهای موجود و مراجعی بوده که به آنها دسترسی داشتیم ولی با توجه به 
سبد جدیدی که وزارت بهداشت ارائه کرده است باید مجددا جلسات کارشناسی 
برگزار کنیم.به گفته باقری با توجه به تغییر مبنا باید بر اســاس کالری ها و اقلام 
غذایی جدیدی که اعلام شــده مجددا بررســی و محاســبات را بازنگری و نهایی 
کنیم.بر اســاس اعلام نمایندگان کارگری، بررسی و محاسبه هزینه سبد معیشت 
کارگران به ۲۹ بهمن ماه موکول شــد.این مقام مسئول کارگری میانگین هزینه 
سبد معیشت کارگران بر اساس تورم منتهی به آذرماه را ۲۹ میلیون و ۹۴۰ هزار 
تومان اعلام کرد و گفت: تا دو هفته آینده نتیجه مطالعات و جلســات کارشناسی 
را اعلام خواهیم کرد.رئیس کمیته مزد شــورای عالی کار تصریح کرد: سبدی که 
وزارت بهداشــت اعلام کرده در ســال ۱۳۹۲ ارائه شد و ظاهرا هر ۱۰ سال یکبار 
بر اســاس طبع جامعه و اتفاقات اقلیمی کشور و شاخص های خود آن را بازنگری 
می کند.وی در پایان گفت: سبد جدید جدول میزان کالری ها و اقلام غذایی است 
و مشــخص می کند برای یک زندگی ســالم فرضا چه میزان گوشت یا روغن باید 
مصرف شــود و ما بر اســاس کالری های اعلام شــده، ارقام و اعداد جدید را ارائه 
خواهیم کرد.پیش از این میانگین هزینه ســبد معیشــت کارگران بر اساس تورم 
منتهی به مهر ماه و با توجه به شاخص های زندگی و معیار اندازه گیری مرکز آمار 
ایران، عدد ۲۷ میلیون و ۶۵۰ هزار تومان اعلام شده بود.به گزارش ایسنا، هر سال 
موضوع تعیین دستمزد سالیانه کارگران به عنوان یکی از مطالبات اصلی و دغدغه 
پیش روی جامعه کارگری مطرح می شود و بر همین اساس مذاکرات مزدی میان 
گروه هــای کارگری و کارفرمایی برای تعیین حداقل دســتمزد در ماه های پایانی 

سال آغاز می شود و تا حصول نتیجه نهایی در اسفند ماه ادامه می یابد.

معاون اول رئیس جمهور گفت:برنامه ریزی دقیق برای اشــتغال جوانان اســتان چهارمحال و 
بختیاری و استفاده از تکنسین های ماهر را مورد تاکید قرار داد و دولت در این راستا پشتیبانی 
خود را انجام خواهد داد.به گزارش خبرگزاری مهر، معاون اول رئیس جمهور در دیدار با استاندار 
استان چهارمحال و بختیاری و اعضای مجمع نمایندگان از این استان با عناوین »غرورآفرین«، 

»شــجاع« و »نمونه« یاد کرد و گفــت: در دولت وفاق ملی، برای حل مشــکلات این مردم 
خوب و نجیب کشــورمان باید بی وقفه کار و تلاش کرد.در این دیدار که در دفتر معاون اول 
رئیس جمهور برگزار شــد، بعد از ارائه گزارش اســتاندار و حاضران در جلسه درباره مشکلات 
اســتان و حوزه های انتخابیه در زمینه آســیب های اجتماعی، وضعیت منابع آبی و تنش آبی 

ناشــی از کم بارشی، عدم مدیریت صحیح آب و فرو نشست زمین های استان و تبدیل آن به 
کویر مرتفع، نبود زیرساخت های مناسب ریلی و آزادراهی در این استان، نرخ بالای بیکاری و 
مهاجرت به استان های دیگر، کمبود صنایع کوچک و متوسط، عدم رغبت سرمایه گذاران برای 
اجرای طرح های اشتغال زا در استان، کم بودن تعداد پروازها به مرکز استان، مشکلات مربوط 
به عبور لوله های انتقال سوخت از منطقه راهکارهای علمی و عملی برای رفع این محرومیت ها 
مورد بحث و بررسی قرار گرفت.دستور بررسی و حل مشکل جاده لردگان - ایذه در این جلسه 
نمایندگان استان با اشاره به مشکلات موجود در حوزه زیرساخت های جاده ای استان، از تعداد 
بالای جان باختگان تصادفات در جاده های اســتان و خصوصاً جاده لردگان به ایذه به عنوان 
یکی از مشــکلات مهم و تأسف بار مردم استان یاد کرده و خواستار مساعدت و همراهی ویژه 
دولت برای تسریع در ساخت جاده ایمن در این منطقه شدند.نگاه ویژه دولت برای تسریع در 
ساخت و افتتاح راه آهن شــهرکرد - مبارکه اصفهان و نیز اصلاح مسیر عبور لوله های حامل 
سوخت، تجهیز آموزشکده های فنی و مهارتی استان برای آموزش مشاغل مورد نیاز به جوانان 
و نوجوانان اســتان و آماده ســازی آنان برای ورود به بازار کار، حمایت از بخش گردشگری و 
توریسم، کمک به توزیع عادلانه آب استان در جلسه شورای عالی آب، تسریع در برچیده شدن 
مدارس ســنگی استان و … از مهمترین درخواست های مدیران و مسئولان این استان بود که 
معاون اول رئیس جمهور در پاسخ به این درخواست ها، دستورات قانونی مقتضی را صادر کرد.

در این دیدار، عارف خطاب به استاندار گفت: در آستانه اعیاد شعبانیه و جشن پیروزی انقلاب 
اسلامی، سلام و تبریک گرم و صمیمانه دولت را به همه مردم این استان غرورآفرین، شجاع 
و نمونه برســانید و مطمئن باشید که در دولت وفاق ملی آماده برگزاری جلسات منظم برای 
تسریع در حل مشکلات استان هستیم و خصوصاً مشکلات مربوط به حوزه منابع آبی استان را 
با اولویت در جلسه شورای عالی آب بررسی خواهیم کرد.معاون اول رئیس جمهور با ابراز نگرانی 
از افزایش آمار آسیب های اجتماعی در استان چهار محال و بختیاری برنامه ریزی دقیق برای 
اشــتغال جوانان در این استان و استفاده از تکنسین های ماهر را مورد تاکید قرار داد و گفت: 
دولت در این راستا پشتیانی خود را انجام خواهد داد.عارف همچنین بر ضرورت استفاده بهینه 

از ظرفیت گردشگری استان چهار محال و بختیاری تاکید کرد.

جلال زاده : فرانسه باید به 
خانواده های اتباع ایرانی غرامت بدهد

معاون امور کنســولی وزارت خارجه درمورد آخرین وضعیت پرونده قتل دوتبعه ایرانی در فرانســه، 
گفت: پاریس باید به خانواده های اتباع ایرانی غرامت بدهد.به گزارش خبرنگار مهر، وحید جلال زاده 
معاون امور کنسولی وزارت خارجه در حاشــیه همایش طوفان الاقصی و غزه، در جمع خبرنگاران 
در پاســخ به مهر، در مورد رایزنی ها با مقامات بیروت، در ســفر به لبنان، اظهار داشت: ما در ادامه 
رایزنی ها در منطقه سفر دو روزه ای را به لبنان داشتم. ما با مردم، دولت و گروه های مقاومت در لبنان 
یک ارتباطات تاریخی و گسترده ای داریم.وی افزود: ما در این سفر با وزیر خارجه و رئیس مجلس 
لبنان ملاقات داشتم و روابط فی مابین ایران و لبنان را مورد بررسی قرار دادیم.معاون امور کنسولی 
وزارت خارجه گفت: دولت و مردم ایران در همه شــرایط چه تلخی و چه شــیرینی در کنار مردم و 

دولت لبنان بودند. ما همچنان آماده ایم که هر زمان دولت لبنان درخواســت کمک کند، حتماً در 
میدان حاضر باشیم.وی گفت: در دیدار با رئیس مجلس لبنان دعوت آقای قالیباف از ایشان را تجدید 
کردم و خواســتم که ســفری به ایران داشته باشند. رئیس جمهور لبنان انتخاب شده و دولت یک 
سامان خوبی پیدا کرده و ایشان هم و پذیرفتند که در اولین فرصت ممکن به ایران سفر کنند.جلال 
زاده عنوان کرد: آقای نبیه بری از مجاهدان قدیمی جبهه مقاومت اســت و در این ماه های گذشته 
خصوصاً در بحث آتش بس در لبنان تلاش کردند. همچنین با تعدادی از ایرانیان مقیم سوریه که 
در بیروت بودند ملاقات کردم. یکســری مشکلات کنسولی داشتند که مورد بررسی قرار دادیم.

جلال زاده در ادامه درمورد آخرین وضعیت پرونده قتل دوتبعه ایرانی در فرانســه، گفت: پاریس 
باید به خانواده های اتباع ایرانی غرامت بدهد. ما از همان ســاعات اولیه اتفاق ناگواری که برای 
دو تبعه ایرانی در فرانســه افتاد، هم سفیر فرانسه در تهران را به وزارت خارجه دعوت کردیم و 
هم ســفیر ما در پاریس با مقامات فرانســه ملاقات هایی را داشت و مراتب اعتراضمان را از این 
حادثــه تلخ بیــان کردیم.وی ادامه داد: از همان ابتدا پیگیری کردیم که دولت فرانســه باید به 
خانواده های این دو تبعه ایرانی غرامت بپردازد. از طریق کنســولی داریم پیگیری هایی را انجام 
می دهیم تا اجســاد این اتباع ایرانی به کشور منتقل شود و چون در این حادثه پنج نفر به قتل 

رســیدند، دادگاه دارد به این پرونده رسیدگی می کند. امیدوارم طی هفته های آینده این اجساد 
به ایران منتقل شــود و غرامت به خانواده هایشان پرداخت شــود و از دولت فرانسه درخواست 
داریم چگونگی و ماهیت این حادثه را به جمهوری اسلامی ایران پاسخ دهد.جلال زاده در ادامه 
در خصوص اتهامات ســوئد علیــه ایران و همچنین اخراج رئیس مرکز امام علی در اســتکهلم 
گفت: مدیرکل اروپای ما سفیر سوئد در تهران را به وزارت خارجه دعوت کرد و مراتب اعتراض 
خودمان را اعلام کردیم. همچنین ســفیر ما در ســوئد نیز به وزارت خارجه اعلام کرده که این 
مرکز، مرکز فرهنگی و دینی بوده و به هیچ عنوان اقدامی علیه امنیت ملی ســوئد انجام نداده و 
قوانین سوئد را نقض نکرده است.وی گفت: ما این برخورد دولت سوئد را غیرسازنده می دانیم و 
مخالف منافع دو کشور ارزیابی می کنیم. از دولت سوئد درخواست داریم مواضع سازنده ای را در 
خصوص این اتفاق بگیرد. آقای حکیم اللهی از روحانیون معتبر در اروپا اســت و رفتار ایشان در 
سوئد هم به هیچ عنوان در شرایطی نبوده که دولت سوئد حتی یک بار هم به ما اعتراض بکند. 
جلال زاده در پایان افزود: این مرکز یک مرکز فرهنگی است و ما اعلام کردیم که این مرکز 

باید به فعالیت خودش ادامه دهد.

پروژه های عمرانی و زیرســاختی وزارت راه و شهرســازی بــا ارزش بیش از ۱۲۰ همت 
به صــورت متمرکز با حضــور رئیس جمهوری افتتاح شــد.به گزارش ایســنا، هم زمان 
با چهل وششــمین ســالگرد پیــروزی انقلاب اســلامی، با حضور مســعود پزشــکیان 
رئیس جمهوری در ســتاد مرکزی وزارت راه و شهرســازی و حضــور معاونان وزیر راه و 
شهرســازی در تعدادی از استان های کشور، پروژه هایی در بخش های مسکن، حمل ونقل 
و هواشناســی به ارزش بیش از ۱۲۰ هزار میلیارد تومان، به شــکل ویدیوکنفرانسی، به 
بهره برداری رسید.پزشــکیان در این مراســم اظهار کرد: اقدامی بزرگی صورت گرفته و 
در مجموع ۱۲۰ هزار میلیارد تومان در بخش های مســکن،  حمل و نقل و هواشناســی 
پروژه انجام شــده اســت.وی خاطرنشــان کرد: بیش از ۸۲ هزار و ۵۹۰  واحد مسکونی 
شــهری و روستایی به ارزش ۷۴ هزار میلیارد تومان ، ۲۰۹۶ پروژه حمل و نقل با اعتبار 
۵۲ هزار میلیارد تومان و ۸۵ پروژه هواشناســی با اعتبار ۲۰۰ میلیارد تومان انجام شده 
اســت. این اقدامات نشــان می دهد وزارت راه و شهرسازی با قدرت پیگیر کارها هستند. 
از دولت های گذشــته به دلیل زحماتی که کشیدند تشکر می کنم.وی در پایان گفت: از 
خدا می خواهم ما را در پیشــگاه مردم شرمنده نکند.عناوین برخی از پروژه های شاخص 
به شرح زیر است:- تعداد ۲۱ هزار و ۸۴۳ واحد مسکن شهری حمایتی- تعداد ۶۰ هزار 
و ۷۴۷ واحد مســکن روســتایی- اجرای ۳۵ پروژه در حوزه خدمات زیربنایی و روبنایی 

شــامل مدرســه، پارک، مجتمع ورزشی، مسجد در شــهرهای جدید کشور- اجرای ۱۹ 
پروژه شــامل مدرسه، خانه محله، سالن ورزشی چند منظوره، آسفالت و بهسازی ۹ هزار 
متر مربع در حوزه بازآفرینی شــهری- بهره برداری از بخشــی از آزادراه مرند – تبریز به 
طول ۲۴ کیلومتر- ۳۶ پروژه بزرگراهی، باند دوم و راه اصلی به طول ۳۷۰ کیلومتر- رفع 
۲۶۴ نقطه پرتصادف و حادثه خیز- روکش آسفالت ۲ هزار و ۲۸۴ کیلومتر از محورهای 
اصلی و شریانی- روکش آسفالت ۱۸۴۱ کیلومتر از محورهای فرعی و روستایی- ساخت 
و آسفالت ۸۶۸ کیلومتر راه جدیدالاحداث روستایی- بهره برداری از ۱۵ مجتمع خدماتی 
– رفاهــی- ۲۷ پروژه ریلی شــامل احداث خط فرعی، خط صنعتــی و تجاری، زیرگذر، 
جمع آوری گذرگاه همســطح- بهســازی تأسیســات پروازی فرودگاه کرمانشاه- نصب و 
بهره برداری از اولین ســامانه راداری MSSR بومی کشــور در فرودگاه آبادان- ۳۰ پروژه 
در شــهر فرودگاهی حضرت امام )ره( شامل پروژه های فاز اول هسته پیشران، ساختمان 
امنیت پرواز، تستر موتور هواپیمای هورسپهر سامان، توسعه و تجهیز فرودگاه- ۱۶ پروژه 
شامل تعمیرات اساســی بنادر تابعه بوشهر )گناوه، نما و آسانسور برج کنترل دیلم و نما 
و آسانســور برج کنترل لاور ســاحلی(، مطالعه، احداث و تجهیز ســاختمان مرکز فرعی 
جســتجو و نجات دریایی پســابندر )MRCC(.جزئیات اطلاعات پروژه های وزارت راه و 

شهرسازی را اینجا بخوانید.

فرمانده قرارگاه مرکزی حضرت خاتم الانبیا )ص( گفت: دشمن غدار می خواهد با تضعیف اراده ما، به زعم باطل خود، به پیروزی بدون جنگ دست 
یابد.به گزارش خبرگزاری مهر، سرلشکر پاسدار غلامعلی رشید فرمانده قرارگاه مرکزی حضرت خاتم الانبیا )ص( روز سه شنبه ۱۶/۱۱/۱۴۰۳ در 
جمع فرماندهان ارتش جمهوری اسلامی ایران در سالن کوثر سازمان عقیدتی سیاسی آجا ضمن تبریک ایام الله دهه فجر و سالگرد پیروزی انقلاب 
اسلامی اظهار داشت: انقلاب اسلامی در جامعه ایران با مشارکت تمام اقشار ملت، به رهبری امام خمینی )ره( ارتش ایران را نیز از درون، متحول کرد 
و عملکرد ارتش ما به نقطه تعیین کننده برای حفظ یا سقوط نظام ظالمانه شاه تبدیل شد. انتخاب آگاهانه و تاریخی بدنه مسلمان و عظیم ارتش، 
مسیر انقلاب را از یک جنگ داخلی و طولانی به یک پیروزی سریع و بدون خون ریزی تبدیل کرد. ارتش ما، انقلاب اسلامی ملت ایران را به رسمیت شناخت و با پیوستن به انقلاب، در حقیقت 
با رهبری انقلاب، حضرت امام خمینی )ره( پیمان بست. سردار رشید افزود: نظام رسانه ای غرب به ویژه آمریکا و انگلیس با وجود سقوط شاه و پیروزی انقلاب اسلامی بر علیه شاه و حامیانش، 
همچنان بر تضعیف قدرت نظامی ایران یعنی ارتش جمهوری اسلامی ایران تاکید می کرد و صدام و رژیم بعث عراق را برای اقدام علیه ایران و تضعیف ارتش ما تحریک کرد. آمریکایی ها محاسبات 

صدام را از حمله به ایران با وجود ارتش وفادار به انقلاب و ملت ایران، تغییر دادند و این تصور غلط را در ارتش متجاوز صدام ایجاد کردند که پیروزی سریع در راه است.

زنجان - معاون رئیس جمهور مســائل اجتماعی و امنیت را از جاذبه های ســرمایه گذاری در اســتان زنجان دانست.
به گزارش خبرنگار مهر، محمد اســلامی ظهر سه شنبه در حاشــیه افتتاح طرح های صنعتی استان زنجان در جمع 
خبرنگاران اظهار کرد: برنامه های افتتاح در استان زنجان از جنس اهتمام برای پیشرفت است که هم احیای واحدهای 
تولیــدی را در برمی گیــرد و هم با ایجاد ظرفیت هــای جدید به توان تولید و خودکفایی کشــور کمک می کند.وی 
بهره برداری از این واحدها را پیام آور پیشرفت خواند و گفت: این مجموعه ها توسعه اشتغال به ویژه برای جوانان جست 
و جوی اشــتغال پایدار هستند را دربردارد.معاون رئیس جمهور به تولیدات صنعتی در شهرستان های ابهر و خرمدره 
اشاره گرد و گفت: تولیدات این دو شهرستان سهم مهمی هم در بازار ایران و هم صادرات دارند.وی با اشاره به اینکه 
مســائل اجتماعی و امنیتی پشتوانه سرمایه گذاری است، خاطرنشان کرد: این موضوع از نکات برجسته و جاذبه های 

استان زنجان است که موجب امنیت روانی سرمایه گذاران می شود.

سرلشکر رشید: دشمن می خواهد با تضعیف اراده ما، به پیروزی 
بدون جنگ دست یابد

اسلامی: امنیت جاذبه سرمایه گذاری در استان 
زنجان است

مواضع دولت درباره واردات دارو، افتتاح پروژه هایی با ارزش بیش از ۱۲۰ همت با حضور رئیس جمهور
واگذاری سهام ایران خودرو و رفع 

فیلترینگ سایر پلتفرم ها

ســخنگوی دولت درباره برنامه دولت برای رفع فیلترینگ از دیگر پلتفرم های مسدودشده، 
گفت: طبــق اعلام وزیر ارتباطات، دولت در راســتای حکمرانی فضای مجازی، مســدود 
بودن هیچکدام از ســکوها را در دستور کار ندارد و امیدواریم که در مسیری که آغاز شده 
است، شــاهد گشایش های جدیدی باشیم.به گزارش ایســنا، فاطمه مهاجرانی در نشست 
خبری با نمایندگان رســانه ها با اعلام اینکه وزیر نفت در چند روز آینده خبر خوشی برای  
مردم دارد، گفت: اتفاقات بســیار مبارکی در حــوزه نفت رخ خواهد افتاد؛ خبرهای خوب 
در حوزه اشــتغال آفرینی و ســرمایه گذاری در راه است که به رونق خوب سرمایه گذاری و 
رونق اقتصادی کمک می کند و با حضور رئیس جمهوری اعلام خواهد شــد.وی در پاســخ 
به پرسشــی درباره واردات دارو، اظهار کرد: دارو جزو مواردی است که وقتی دچار نوسان 
می شــود طبیعتاً در جامعه التهاب ایجاد می کند و این واکنش هم درســت است چرا که 
کســانی که دارو می خرند برای درمان اســت و این التهاب از همان موضوع ناشی می شود 
و قابل انتظار اســت.مهاجرانی یادآور شــد: ما مفهومی به نام قیمت گذاری دستوری که به 
نوعی برای قیمت ها ســقف می گذاریم و این در حالی اســت که بسیاری اوقات شاهد یک 
افزایــش قیمتی در فرایندهای تولید از جمله مواد خام یا ســایر اجزایی که به تولید دارو 
کمک می کند، هستیم.ســخنگوی دولت گفت: بسیاری اوقات وقتی قیمت گذاری دستوری 
می کنیم ســایر در اجــزای منتج به تولید نیز افزایش قیمت پیدا می کنند و شــرکت های 
داروســازی دچار مشکل مالی می شــوند. به همین دلیل برخی اوقات این شرکت ها دچار 
زیان های جدی می شــوند.دولت با جدیت در مســیر تامین منابع مالی برای اقلام دارویی 
فعال است وی تصریح کرد: دولت با جدیت در پی آن است که یکسری از اقلام دارویی که 
به شدت مورد نیاز مردم است تامین شود و به همین دلیل در مسیر تخصیص ارز و تامین 
منابع مالی فعال اســت.مهاجرانی یادآور شــد: تمرکز ما بر این است دارو را داخل بتوانیم 
تولید کنیم، چرا که هم فارغ التحصیلان ارزشمندی در این زمینه و هم کارخانه های بسیار 
موثری در این بخش داریم و تاکید ما بر تولید داخل اســت. در راســتای سلامت مردم از 
هیچ وارداتی در حوزه دارو فروگذار نمی کنیمســخنگوی دولت تأکید کرد: البته هرجا هم 
لازم باشد در راستای ســلامت مردم از هیچ وارداتی در حوزه دارو فروگذار نمی کنیم. در 
راستای تقویت شبکه های تامین، تولید و توزیع هم سعی می کنیم آن ها را منظم تر سازیم 
تا سیســتم های اطلاعاتی به هم مرتبط باشــند و بهبود عملکرد شبکه را شاهد باشیم .وی 
افزود: مدیریت ایــن روند و البته همکاری با شــرکت های دانش بنیانی که در زمینه دارو 

فعال هســتند، راهبردهای دولت در راستای مدیریت بازار دارو است.
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گزیده خبرگزیده خبر معاون صنایع عمومی  وزارت صمت عنوان کرد

سیاست وزارت صمت در لوازم خانگی، رقابت پذیر کردن کالای ایرانی است

معــاون صنایع عمومی  وزارت صنعت، معدن و تجارت در خصوص ادامه ممنوعیت واردات 
لوازم خانگی، ضمن تاکید بر اینکه سیاســت ابن وزارتخانه، رقابت پذیر کردن کالای ایرانی 
اســت گفت که باید کم کم با اتخاذ سیاســت های تعرفه ای، زمینه مناســب تری را برای 
رقابت پذیری کالاهای ایرانی داشــته باشیم.به گزارش ایسنا، ابراهیم شیخ - معاون صنایع 
عمومی  وزارت صنعت، معدن و تجارت - امروز در نشســت خبری با بیان اینکه در صنایع 
ایران نسبت به گذشته، تحولات شگرفی هم در سطح منطقه و هم دنیا اتفاق افتاده؛ ضمن 
اینکه موقعیت کشــور نیز تغییر پیدا کرده است؛ اظهار کرد: جمعیت کشور ما بیش از دو 
برابر شــده و تکنولوژی و فناوری با سرعت بسیار زیادی گسترش پیدا کرده است، اما این 

نوید را می توان داد که صنایع کشــور به اندازه بازار ۸۵ میلیونی کشــور، توسعه پیدا کرده 
است. در بسیاری از صنایع از جمله لوازم خانگی، صنعت غذا و دارو، صنایع پتروشیمی و... 
موفقیت های شگفت آوری داشته اما طبیعتا این موفقیت ها نباید متوقف شده و مغرور شویم، 
بلکه متواضعانه باید تلاش کرد و موفقیت ها به گونه ای ارتقا پیدا کند که درخور شان ملت 
باشــد. وی در رابطه با تخصیص  ســوخت جایگزین به صنایع در شرایط ناترازی  انرژی که 
اکثریت صنایع با آن دچار چالش هستند، خاطرنشان کرد: خوشبختانه وزارت صمت در این 
بخش، بسیار روسفید است؛ تا این لحظه، ما هیچ محدودیت از باب متوقف کردن گازوئیل 
برای صنعتگرای خود نداشتیم و توانسته ایم که مبنای تخصیص گازوئیل را از سال ۱۴۰۰ 

که دوره کرونا بوده و با کاهش تولید مواجه بودیم، به شرایطی در سال ۱۴۰۲ برگردیم که 
یک میلیارد گازوئیل بیشتر به صنایع اختصاص پیدا کند. برخی ناترازی ها وجود داشت که 
با توجه به میزان تقاضای سوخت، آن را هم تراز کردیم؛  استان ها را مورد بررسی قرار داده 
و استان هایی که نیاز بیشتری داشتند را تخصیص مناسب داشتیم. در دو هفته گذشته نیز 
اقداماتی صورت گرفت که منجر به این شــد که دوباره بتوانیم درصد ســوخت بیشتری را 
دریافت کنیم؛ هم اکنون در ســامانه مربوطه بدون محدودیت ، میزان قابل توجهی سهمیه 
سوخت فعال است که استان های ما می توانند سهمیه ای که  برایشان فعال شده را دریافت 
کنند.شیخ ابراز امیدواری کرد که تا شب عید، با توجه به این میزان تخصیص گازوئیلی که 
صورت خواهد گرفت، هیچ مشکلی را صنایع تجربه نکنند. البته به ادارات کل استانی و به 
صنایع  هم تذکر داده ایم که حداکثر صرفه جویی را در میزان مصرف سوخت گازوئیل داشته 
باشــند؛ بنابراین وزارت صمت در این زمینه رو سفید خواهد بود و با اقدامات و برنامه هایی 
که صورت می گیرد، در مســئله سوخت گازوئیل ســال جاری را تا پایان، بدون دغدغه و 
مشــکل به پایان خواهیم رســید.معاون صنایع عمومی  وزارت صمت در رابطه با موضوع 
ممنوعیت واردات لوازم خانگی به کشور و تمدید یا عدم تمدید مصوبه ممنوعیت در سال 
آینده، تصریح کرد: اساســاً در سیاست هایی که ما در وزارت صمت اتخاذ می کنیم، موضوع 
ممنوعیت واردات جزو موضوعاتی است که کارکرد اثربخشی در ارتقاء رقابت پذیری و بهبود 
صنایع ندارد؛ عمده سیاست های موثر و موفقی که در دنیا در حوزه سیاست صنعتی اتخاذ 
می شود، سیاست های تعرفه ای اســت. اکنون هم  می بینیم که در جهان، جنگ تعرفه ای 
دوباره شــدت گرفته است. با حضور رئیس جمهور جدید آمریکا، این کشور  و حتی کانادا 
شــب گذشــته، اعلام کردند که به اتحادیه اروپا برای اتخاذ سیاست های جمعی خواهند 
پیوست.شیخ خاطرنشان کرد: در خصوص جنگ تعرفه ای، سیاست عمده ای که ما در حوزه 
لوازم خانگی داریم این اســت که از طریق سیاست های تعرفه ای از تولیدکنندگان داخلی 
حمایت کنیم اما بپذیرید که در شــکل گیری این صنعت و رشد این صنعت شاید نیاز بود 
که ما برخی از ممنوعیت ها را داشــته باشیم. خوشبختانه امسال بیش از ۱۰ درصد تولید 
لوازم خانگی تا این لحظه نســبت به مدت مشابه سال گذشــته افزایش پیدا کرده است. 
عمق داخلی ســازی در حوزه لوازم خانگی به شکل قابل توجهی افزایش پیدا کرده و ما در 
حال رســیدن به تکنولوژی هستیم که بتوانیم در حقیقت کالاهای با مصرف بسیار پایین 
در حوزه لوازم خانگی به ویژه کولرهای آبی و بخاری های گازی تولید کنیم. این صنعت در 
یک دهه گذشته، ارتقاء بسیار خوبی پیدا کرده، اما طبیعتاً باید کم کم با اتخاذ سیاست های 
تعرفه ای، زمینه مناســب تری را برای رقابت پذیری کالای ایرانی داشته باشیم. باید این را 
نیــز اعلام کنیم که کالاهای مربوط به صنعت لوازم خانگی ما در کشــورهای منطقه، در 
رقابت با بهترین های دنیا، موفق عمل کرده اند؛ بنابراین لازم اســت که ما در این  حوزه، به 
مقیاس تولید هم توجه کنیم.این معاون وزیر صمت افزود: متاسفانه واحدهای تولیدکننده 
لوازم خانگی ما واحدهای خرد و کوچک شده اند؛ بنابراین برای سرمایه گذاری بر تحقیق و 
توسعه و همچنین سرمایه گذاری بر بازاریابی و برندسازی احتیاج است که تقویت بیشتری 
صورت بگیرد. بنابراین سیاست کلی ما این هست در این زمینه بتوانیم مقیاس تولید را به 
مقیاس بالاتری برسانیم و واحدهای بزرگتری داشته باشیم تا بتوانند شکوفایی بیشتری در 

صنعت ایجاد کنند.

مدیر گروه مهندسی منابع و فناوری انرژی های 
تجدیدپذیر دانشگاه تهران استفاده از هیدورژن 
و پیل سوختی را به عنوان راهکاری مهم برای 
افزایــش تولید انرژی عنــوان کرد و گفت: این 
مطالعــات با هدف بهبود عملکــرد تجهیزات، 
کاهش تلفات انرژی و ایجاد تحول در فناوری های 
انرژی در حال انجام اســت. در سال های اخیر، 
پیشرفت های قابل توجهی در حوزه سنتز مواد 
پیشرفته به عنوان الکتروکاتالیست حاصل شده 
است.مهدی مهرپویا، مدیر گروه مهندسی منابع 
و فناوری انرژی های تجدیدپذیر دانشگاه تهران 
در گفت وگو با ایســنا، با بیان اینکه مهم ترین 
چالش هــا شــامل افزایش تقاضــای جهانی 
انــرژی، تغییرات اقلیمــی و محدودیت منابع 
فسیلی اســت، اظهار کرد: در کشور ما، علاوه 
بر این مــوارد، تحریم های بین المللی نیز نقش 

قابل توجهی در کند کردن روند پیشــرفت صنعت انرژی دارند. این تحریم ها دسترســی به 
فناوری های پیشرفته و سرمایه گذاری خارجی را محدود کرده و نیاز به نوسازی زیرساخت ها 
و صنایع مرتبط را بیش از پیش ضروری کرده است. همچنین، برای غلبه بر این چالش ها، 
باید سرمایه گذاری های هدفمند داخلی افزایش یابد و تلاش برای جذب سرمایه های خارجی 
با ایجاد بسترهای اعتماد و شفافیت اقتصادی صورت گیرد.وی با اشاره به پژوهش های انجام 
شده در این حوزه تصریح کرد: پژوهش های صورت گرفته از سوی بنده عمدتاً بر کربن زدایی 
فرآیندهای صنعتی و مدیریت بهینه انرژی متمرکز بوده اســت. در این راســتا، روش هایی 
مانند یکپارچه سازی انرژی فرآیندها، بهینه سازی مصرف انرژی و بازطراحی فرآیندها با هدف 
جایگزینی بخشی از انرژی مصرفی با منابع تجدیدپذیر از جمله خورشید، باد و زیست توده 
مورد بررســی قرار گرفته اند. همچنین تحقیقات گسترده ای در حوزه ذخیره سازی انرژی و 
سوخت انجام شده که شامل مایع سازی گاز طبیعی و مایع سازی هیدروژن با هدف کاهش 
هزینه هــای تولید نهایی محصولات بوده اســت. علاوه بر این، مطالعاتــی روی مواد تغییر 
فازدهنده )PCM( در ســطوح دمایی مختلف برای ذخیره ســازی انرژی حرارتی در صنایع 
نیروگاهی و سیســتم های ساختمان سازی صورت گرفته است.مدیر گروه مهندسی منابع و 
فناوری انرژی های تجدیدپذیر دانشگاه تهران با بیان اینکه آزمایشگاه هیدروژن و پیل سوختی 
بستر اصلی این تحقیقات است، اظهار کرد: در حال حاضر، تمرکز پژوهش های صورت گرفته 
در این آزمایشــگاه بر مواد پیشرفته و تأثیر آن ها بر افزایش بازدهی تجهیزات مورد استفاده 
برای تبدیل و ذخیره سازی انرژی است. این مطالعات با هدف بهبود عملکرد تجهیزات، کاهش 
تلفات انرژی و ایجاد تحول در فناوری های انرژی در حال انجام اســت. در ســال های اخیر، 
پیشــرفت های قابل توجهی در حوزه سنتز مواد پیشرفته به عنوان الکتروکاتالیست حاصل 
شــده است. این مواد جدید با هزینه کمتر و اســتفاده از مواد اولیه ارزان تر تولید می شوند 
و در عیــن حال، منجر به بهبود بازدهی تجهیزات و کاهش آلایندگی در فرآیندهای انرژی 
شده اند.مهرپویا با اشاره به استفاده از انرژی های تجدیدپذیر در تامین انرژی بیان کرد: یکی 
دیگر از نوآوری های مهم، معرفی ســوخت های جایگزین اســت که از منابع تجدیدپذیر به 
دســت می آیند. این سوخت ها نه تنها وابســتگی به منابع فسیلی را کاهش داده اند، بلکه از 
نظر زیست محیطی نیز گزینه های پاک تری محسوب می شوند. همچنین، توسعه روش های 
ذخیره ســازی انرژی پیشرفت قابل توجهی داشته اســت. این فناوری ها باعث شده اند که 
اســتفاده از منابع انرژی تجدیدپذیر با کارایی بالاتر و قابلیت اطمینان بیشــتر همراه باشد، 
به ویژه در مواقعی که تولید انرژی از منابع متغیر مانند خورشــید و باد ناپایدار اســت. این 
پیشرفت ها نشــان دهنده تغییرات بنیادین در حوزه انرژی هستند که می توانند به افزایش 
بهره وری، کاهش هزینه ها و سازگاری بیشتر با محیط زیست منجر شوند.وی معتقد است در 
حال حاضر، کشورهای پیشرفته پروژه های بزرگی را برای استفاده از منابع انرژی تجدیدپذیر، 
به ویژه انرژی خورشیدی و بادی، در دست اجرا دارند. با توجه به ماهیت محدود و تجدیدناپذیر 
سوخت های فســیلی، هزینه های استخراج آن ها و مسائل ژئوپلیتیکی مرتبط با کشورهای 
دارای این منابع، تمایل به توســعه انرژی های تجدیدپذیر در کشــورهایی با منابع محدود 
فسیلی بسیار بیشتر است.مدیر گروه مهندسی منابع و فناوری انرژی های تجدیدپذیر دانشگاه 

تهران با اشــاره به افزایش ظرفیت انرژی های 
نو در جهان بیان کــرد: چین به عنوان یکی 
از پیشــتازان ایــن حوزه، در ســال ۲۰۲۱ 
مجمــوع ظرفیــت انرژی هــای تجدیدپذیر 
خــود را به بیش از ۱۰۰۰ گیگاوات رســاند 
کــه ۴۳٫۵ درصد از کل ظرفیــت تولید برق 
این کشور را تشــکیل می دهد. در اروپا نیز، 
استفاده از انرژی های پاک در سال های اخیر 
رکوردهــای جدیــدی را ثبت کرده اســت. 
به عنوان مثال، در ســال ۲۰۲۳، برزیل ۸۹ 
درصد، کانادا حدود ۶۶٫۵ درصد، چین ۳۰٫۶ 
درصد، فرانســه ۲۶٫۵ درصد، ایالات متحده 
۲۲٫۷ درصــد و هند ۱۹٫۵ درصد از برق خود 
را از منابع تجدیدپذیــر تولید کرده اند. این 
آمار نشــان دهنده رشــد قابل توجه استفاده 
از انرژی های تجدیدپذیر در ســطح جهانی 
اســت و انتظار مــی رود با ادامه این روند، نقــش این منابع در تأمیــن انرژی جهان 
بیش از پیش افزایش یابد.این اســتاد دانشــگاه ادامه داد: سیاست هایی نظیر حمایت 
مالــی از پژوهش های مرتبط با انرژی پاک، تدوین قوانین ســختگیرانه تر برای کاهش 
انتشــار کربن، ایجاد مشوق برای استفاده از انرژی های تجدیدپذیر و سرمایه گذاری در 
زیرســاخت های انتقال انرژی می توانند توسعه پایدار را تســریع کنند.مهرپویا با بیان 
اینکه تغییرات اقلیمی یکی از جدی ترین چالش های جهانی است و برای مقابله با آن، 
باید به ســمت توسعه و پیاده سازی فناوری های نوین در حوزه انرژی های پاک حرکت 
کنیم،  اظهار کرد: در تحقیقات خود، بر بهینه سازی فرآیندهای صنعتی و کاهش انتشار 
گازهای گلخانه ای از طریق اســتفاده از الکتروکاتالیســت های پیشــرفته و روش های 
نوین ذخیره ســازی انرژی تمرکز کرده ام. همچنین، معتقدم سرمایه گذاری در تحقیق 
و توســعه برای افزایش بازدهی سیســتم های انرژی و کاهش هزینه های تولید نقش 
کلیدی در دســتیابی به یک سیستم انرژی پایدار و کم کربن دارد.مدیر گروه مهندسی 
منابع و فناوری انرژی های تجدیدپذیر دانشــگاه تهران افزود: فناوری های متعددی در 
حال توســعه هستند که می توانند تحول اساسی در صنعت انرژی ایجاد کنند. یکی از 
حوزه های مورد تمرکز من، توســعه الکتروکاتالیست های پیشرفته است که می توانند 
فرآیندهای تبدیل و ذخیره سازی انرژی را با بازدهی بالاتر و هزینه کمتر انجام دهند. 
همچنین، پیشــرفت در روش های ذخیره ســازی انرژی، از جمله مواد تغییر فازدهنده 
)PCM(، امــکان افزایــش بهره وری انرژی حرارتی را فراهم کرده اســت. در کنار این 
موارد، توســعه سوخت های جایگزین از منابع تجدیدپذیر و روش های نوین مایع سازی 
گاز طبیعی و هیدروژن، پتانسیل بالایی برای تغییر آینده انرژی دارند.مهرپویا تصریح 
کــرد: یکی از موانع اصلــی، چالش های مالی و ســرمایه گذاری در حوزه فناوری های 
نوین انرژی اســت. برای غلبه بر این موانع، جذب ســرمایه گذاری خارجی و افزایش 
همکاری های بین المللی ضروری اســت. همچنین، دسترســی محدود به فناوری های 
پیشرفته یکی دیگر از چالش هاســت که می توان با بومی سازی فناوری های کلیدی و 
توسعه زیرساخت های تحقیقاتی و صنعتی بر آن غلبه کرد. در کنار این موارد، آموزش 
نیروی انســانی متخصص و ایجاد یک اکوسیســتم حمایتی برای نوآوری های مرتبط 
بــا انرژی نقش مهمی در تســهیل اجرای پروژه های بزرگ ایفــا می کند.وی در پایان 
گفت: با توجه به تحقیقاتی که در حوزه هیدروژن، پیل های ســوختی و ذخیره سازی 
انرژی انجام داده ام و با تأســیس آزمایشــگاه هیدروژن و پیل ســوختی، معتقدم که 
آینده پژوهش در حوزه انرژی بســیار امیدوارکننده اســت. اگر بتوانیم سرمایه گذاری 
در تحقیق و توســعه را افزایش دهیم و از نوآوری های داخلی حمایت کنیم، می توانیم 
به خودکفایی در تولید انرژی پاک دســت یابیم و وابســتگی به سوخت های فسیلی را 
کاهش دهیم. همچنین، با تربیت نیروی انسانی متخصص و توسعه فناوری های بومی، 
می توانیم جایگاه کشــور را در حوزه انرژی های تجدیدپذیر و فناوری های ذخیره سازی 
انرژی تقویت کنیم. بنده معتقدم که اگر به درســتی برنامه ریزی کنیم، کشور می تواند 

به یکی از پیشــگامان منطقه ای در حوزه انرژی های پاک و تجدیدپذیر تبدیل شود.

توافق سه همسایه مانع 
صعود نفت شد

قیمت نفت در معاملات روز سه شنبه بازار جهانی، پس از این که رئیس جمهور آمریکا، تصمیم 
گرفــت اعمال تعرفه های واردات بر کالاهای مکزیک و کانادا را به مدت یک ماه متوقف کند، 
کاهش یافت.به گزارش ایسنا، بهای معاملات نفت برنت با ۵۰ سنت معادل ۰.۷ درصد کاهش، 
به ۷۵ دلار و ۴۶ ســنت در هر بشکه رسید. بهای معاملات وست تگزاس اینترمدیت آمریکا، 
با ۸۹ سنت معادل ۱.۲ درصد کاهش، ۷۲ دلار و ۲۷ سنت در هر بشکه معامله شد.جاستین 
ترودو، نخســت وزیر کانادا و کلودیا شینبائوم، رئیس جمهور مکزیک، اعلام کردند در پاسخ به 
درخواســت ترامپ برای کنترل مهاجرت و قاچاق مواد مخدر، با تقویت تلاش های اجرایی در 
مرزها موافقت کرده اند.تعرفه های ۲۵ درصدی آمریکا بر واردات از کانادا و مکزیک که قرار بود 
از روز ســه شنبه اجرایی شود، به مدت ۳۰ روز متوقف می شود؛ ترامپ برای واردات انرژی از 
کانادا، تعرفه ۱۰ درصدی در نظر گرفته بود.یون جون رونگ، استراتژیســت بازار شرکت آی 
جی به رویترز گفت: موضوع اصلی مورد توجه بازارهای جهانی، تعرفه های آمریکا بوده اســت. 
وی افــزود: در حالی که تاخیر تعرفه ها برای مکزیک و کانادا، فضایی را برای بهبود احســاس 
ریســک ایجاد کرده و به کاهش ارزش دلار آمریــکا کمک کرده، اما قیمت نفت برای بازیابی 
روند صعودی خود، به تقلا افتاده است. چشم انداز افزایش عرضه نفت اوپک پلاس به بازارها از 
آوریل، می تواند عامل کلیدی در محدود شدن رشد قیمت ها باشد؛ به خصوص که قیمت های 
نفت هنوز در سطح اکتبر ۲۰۲۴ مانده اند.با وجود فشار ترامپ، وزیران اوپک پلاس، در نشست 
روز دوشنبه خود، توافق کردند به سیاست خود مبنی بر افزایش تدریجی تولید نفت از آوریل، 
پایبند بمانند.تحلیلگران شــرکت مالی ING هشدار دادند که کانادا در برابر جنگ های تجاری 
آسیب پذیر خواهد ماند، مگر اینکه گزینه های صادراتی خود را فراتر از آمریکا گسترش دهد و 
خطوط لوله بیشتری از میادین نفتی به بنادر احداث کند. این تحلیلگران اظهار کردند: ساخت 
این زیرساخت چندین سال طول می کشد، اما به تولیدکنندگان کانادایی انعطاف پذیری بیشتر 
و به نفت کانادا، پتانســیل ارسال به مقاصد بیشــتری می دهد.کاخ سفید، همزمان با اجرایی 
شــدن تعرفه ۱۰ درصدی بر تمام کالاهای چینی از روز سه شنبه، اعلام کرد که ترامپ قصد 

دارد هفته جاری، با شی جین پینگ، رئیس جمهور چین صحبت کند.
در بخش عرضه، ســرمایه گذاران منتظر انتشار  داده های هفتگی ذخایر نفت آمریکا در هفته 
منتهی به ۳۱ ژانویه هستند. تحلیلگران در نظرسنجی رویترز پیش بینی کردند که ذخایر نفت 
خام آمریکا در هفته گذشــته، افزایش یافته اما ذخایر بنزین و سوخت های تقطیری، احتمالا 

کاهش یافته است.
بر اساس گزارش رویترز، والت چنسلر، استراتژیست انرژی شرکت مک کواری، پیش بینی کرد 
ذخایر نفت آمریکا در هفته منتهی به ۳۱ ژانویه، ۱۰.۸ میلیون بشکه رشد کرده، در حالی که 

ذخایر بنزین احتمالا ۵۰۰ هزار بشکه رشد کرده است.

بهره برداری از ۳۰ پروژه عمرانی در 
بخش آب و فاضلاب خوزستان

ایسنا/خوزستان مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب خوزستان گفت: در راستای تامین کمی 
و کیفی آب شرب شهرهای استان، شرکت آبفا استان همزمان با چهل و ششمین سالگرد 
انقلاب شــکوهمند اســلامی ۳۰ پروژه عمرانی را در بخش آب و فاضلاب به بهره برداری 
می رساند.صابر علیدادی مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب خوزستان در گفت و گو با ایسنا 
بخش عمده ای از اعتبارات هزینه شــده برای اجرای پروژه هــا را از محل اعتبارات ملی و 
اســتانی دانست و اظهار کرد: با بهره برداری از این پروژه ها، ۱۰۵ هزار و ۱۳۰نفر در مناطق 
شــهری و ۱۶۹ هزار و ۶۳۱ نفر در مناطق روستایی از خدمات ارایه  شده بهره مند خواهند 
شد.وی افزود: بهره برداری از ۲۷ پروژه آبرسانی و ۳ پروژه فاضلاب از جمله مواردی هستند 
که در این هفته به بهره برداری می رسد.مدیرعامل شرکت آبفا خوزستان پروژه های افتتاح 
شده در دهه فجر را شامل احداث و اجرای خطوط انتقال و شبکه توزیع آب، احداث مخازن 
ذخیره آب، خرید و حفر و تجهیز چاه ها و خطوط انتقال آب، احداث و تکمیل ایستگاه پمپاژ، 
تکمیل تاسیســات و احداث خطوط، توســعه و بازسازی تصفیه خانه آب و اصلاح و توسعه 
شــبکه توزیع آب در شهرها و روستاها عنوان کرد.وی بیان کرد: در بخش آبرسانی شهری 
۱۰ پروژه در ۸ شهرســتان با اعتبار چهار هزار و ۹۹۲ میلیارد ریال و در بخش آبرســانی 
روســتایی ۱۷ پروژه در ۱۷۷ روســتا با ارزش ریالی ۳ هزار و ۱۸۹ میلیارد ریال وارد مدار 
بهره برداری می شوند.علیدادی گفت: پروژه های دهه فجر بخش آبرسانی شهری این شرکت 
مربوط به شهرهای چمران، شوش، دزفول، شوشتر، اهواز، امیدیه، خرمشهر و دزپارت است.

وی با بیان اینکه در دهه فجر انقلاب اســلامی با اجرای پروژه های عمرانی، ساکنین ۱۷۷ 
روســتا از خدمات ارایه شده منتفع خواهند شــد، افزود: این پروژه ها مربوط به روستاهای 
گتوند، شوشــتر، رامشیر، شوش، کرخه، دزفول، شــادگان و آبادان است.  علیدادی ادامه 
داد: در قالب ۳۰ پروژه عمرانی در بخش آب شــهری و روستایی خوزستان، ۸۸.۱ کیلومتر 
احداث خطوط انتقال، ۱۶ کیلومتر اصلاح شبکه توزیع، ۹ باب احداث مخازن ذخیره آب و 
حفر و تجهیز ۱۸ حلقه چاه، احداث و تکمیل ۹ باب ایستگاه پمپاژ به بهره برداری می رسد.

مدیرعامل شــرکت آب و فاضلاب خوزستان اظهار کرد: در بخش فاضلاب نیز ۳ پروژه در 
۲ شــهر با اعتبار ۲۶۷ میلیارد ریال در شهرهای بندرامام و شوشتر وارد مدار بهره برداری 
می شوند.وی با اشاره به اینکه شرکت آب و فاضلاب خوزستان، در زمان حاضر به ۸۹ شهر، 
۳۰ شهرستان و بیش از ۵ هزار روستا خدمات ارائه می کند، ادامه داد: در قالب این ۳ پروژه، 
اجرای ۲.۲۴ کیلومتر شبکه جمع آوری فاضلاب، تکمیل و راه اندازی یک باب ایستگاه پمپاژ، 
احداث ۲ باب تصفیه خانه فاضلاب و نصب ۱۳۰ فقره انشعاب فاضلاب در ۲ شهر استان به 

بهره برداری می رسد.

مدیرکل بودجه و برنامه ریزی شیلات اعلام کرد

رشد ۴۲۷۱ درصدی تولید آبزیان طی 
۴ دهه گذشته

مدیر کل بودجه و برنامه ریزی شــیلات به اقدامات شاخص سازمان شیلات طی ۴ دهه گذشته 
اشــاره کرد و گفت: میزان کل تولید آبزیان در کشــور طی این مدت با رشــدی بیش از ۴۲۷۱ 
درصد از ۳۲ هزار تن به ۱۴۱۸ هزار تن افزایش یافته است.رجب علی قربانزاده- مدیرکل بودجه 
و برنامه ریزی شیلات - در گفت وگو با ایسنا، درباره اقدامات شاخص سازمان شیلات اظهار کرد: 
علاوه بر رشد میزان کل تولید آبزیان در کشور طی ۴ دهه گذشته میزان تولیدات آبزی پروری نیز 
با رشدی بیش از ۱۹ هزار و ۷۸۰  درصد از ۳ هزار تن به ۶۴۰ هزار تن افزایش یافته است.  وی 
افزود: میزان کل صید آبزیان کشــور با رشدی بیش از ۲۵۶۳ درصد از ۲۹ هزار تن به ۷۷۸ هزار 
تن افزایش یافته است.  به گفته قربانزاده میزان رهاسازی بچه ماهی به منظور بازسازی ذخایر با 
رشدی بیش از ۱۸۷ درصد از ۱۴۳ میلیون به ۴۱۰ میلیون قطعه رسیده است.  مدیر کل بودجه 
و برنامه ریزی شیلات ضمن اشاره به اینکه ارزش صادرات آبزیان و محصولات شیلاتی با رشدی 
بیش از ۵۷۹۱ درصد از ۱۱ میلیون دلار به ۶۴۸ میلیون دلار افزایش یافته، تصریح کرد: ســرانه 
عرضه آبزیان با رشدی بیش از ۱۳۲۰ درصد از یک کیلوگرم به ۱۴.۲ کیلوگرم افزایش یافته است.

در رویداد نیروگاهی که از صبح امروز در صندوق نوآوری و شــکوفایی با حضور ۳۰ شــرکت برگزار شد، سه تفاهم نامه همکاری صنعتی میان 
بخش های بزرگ صنعتی با شــرکت های دانش بنیان منعقد شــد.به گزارش ایســنا، در حاشــیه اولین رویداد تبادل فناوری حوزه نفت، گاز، 
پتروشیمی و نیروگاهی سه تفاهم نامه همکاری منعقد شد.جزئیات این همکاری به این شرح است:به منظور رفع نیازهای فناورانه با استفاده از 
محصولات بومی این تفاهم نامه میان شرکت نفت پارس و یکی از شرکت های دانش بنیان منعقد شد.موضوع اصلی تفاهم نامه تعامل و مشاوره شرکت نفت پارس با این شرکت دانش بنیان 
برای استفاده از ایده ها، راهکارها و محصولات تحقیقاتی در راستای اجرای پروژه های مورد نیاز  و ارائه خدمات فناورانه در حوزه »بازچرخانی آب« است.شرکت نفت پارس آمادگی خود 
را برای ارائه اولویت ها، تشــریح نیازمندی ها، تأمین مســتندات فنی و همکاری پژوهشی در طراحی و پیاده سازی طرح های فناورانه، فراهم کردن امکان بازدید از سایت، نصب و راه اندازی 
پایلوت سامانه ها و تجهیزات مدنظر اعلام کرد و متعهد شد تا نسبت به تعیین تکلیف وضعیت تفاهم نامه و نهایی سازی نحوه تعامل با شرکت دانش بنیان به منظور تأمین نیازهای فناورانه 

خود اقدام کند.

از مهم ترین عناوین خبرهای امروز بخش اقتصادی می توان به واردات آیفون ۱۶، افزایش تعرفه آب مشترکان پرمصرف، تامین ۸۰ تا ۹۰ 
درصد نیاز گوشتی کشور از طریق تولید داخل، بهره برداری از راه آهن چابهار - زاهدان و برگزاری رویداد ایران کریدور اشاره کرد.به گزارش 
ایسنا، یکی از مهم ترین اخباری که امروز ۱۵ بهمن ماه در سرویس اقتصادی ایسنا منتشر شد، اعلام عدم توقف واردات آیفون ۱۶ از سوی 
رئیس کل گمرک ایران بود. فرود عســگری امروز در یک نشست خبری با تشــریح اقدامات این سازمان در ۱۰ ماهه سال جاری، گفت: 
واردات آیفون مدتی ممنوع بود، اما بر اساس مصوبات صادر شده آزاد شد و اخیرا هم واردات آن از گمرکات بر اساس مصوبه صادر و ابلاغ 
شده و انجام می شود. فرآیند کار به این صورت است که همه کالاها طبق تبصره ۳ ماده ۷ قانون ستاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز باید ثبت 
سفارش شود و منشأ ارز تمام کالاهایی که قرار است ترخیص شود باید به بانک مرکزی اعلام شود و کد رهگیری داشته باشند. بنابراین 

به گفته رئیس کل گمرگ، فرآیند کار درحال پیگیری و انجام است و حقوق ورودی وصول شده و مجوزهای لازم نیز اخذ و ترخیص آن در فرودگاه امام)ره( از امروز آغاز شده است. البته 
این مقام مسئول در ادامه صحبت هایش به افزایش هشت برابری واردات خودرو در ۱۰ ماهه امسال هم اشاره کرد که بر این اساس، ۴۱ هزار و ۲۹۷ دستگاه خودرو به ارزش ۸۷۷ میلیون 

دلار در بازه زمانی گفته شده وارد کشور شده و رشد ۷۴۴ درصدی در ارزش داشته است. 

همکاری بخش های صنعتی انرژی با دانش بنیان ها برای 
رفع نیازمندی های فناورانه

خرید چشم بسته آنلاین طلا؛ ممنوع!

هیدروژن و پیل سوختی، کلید خودکفایی انرژی ایران
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کتابخانــه مولانا آزاد که در هند واقع شــده اســت، بزرگترین 
کتابخانه دانشــگاهی در قاره آسیا اســت. به گزارش ایسنا، این 
کتابخانه، از کتابخانه های معتبر و گنجینه های مهم نسخ خطی 
به ویژه در زمینه منابع فارسی و اسلامی در کشور هند است که 
در دانشگاه اسلامی علیگر واقع در شهر علیگر واقع در شمال هند 
قرار دارد. این کتابخانه عظیم بــا گنجینه های کم نظیر علمی و 
فرهنگی، در سال ۱۹۶۰میلادی در دانشگاه اسلامی علیگر افتتاح 
شــد و اکنون با بیش از ۹۰۰ هزار کتاب، روزانه به ۵ هزار نفر از 
دانشجویان و اساتید خدمات ارائه می کند. در این کتابخانه بزرگ 
فقــط ۱۷ هزار جلد کتاب به زبان فارســی وجود دارد که اغلب 
اهدایی مسئولان ایرانی بوده  است. همچنین در این کتابخانه آثار 
نفیس خطی فارسی نگهداری می شود. سید احمد خان مؤسس 
دانشــگاه اسلامی علیگر همزمان با تأســیس دانشگاه، کتابخانه 
شــخصی خود را به این مرکز علمی و اسلامی اهدا کرد.در سال 
۱۹۲۴ تا ۱۹۲۶میلادی که ریاســت دانشــگاه تغییر کرد، توجه 
خاصی نسبت به توسعه کتابخانه مبذول شد و پادشاه، کتابخانه 
شخصی خود را که مجموعه ای نفیس از کتاب های حقوقی او که 
هنگام تحصیلاتش در دانشگاه کمبریج بود را به کتابخانه دانشگاه 
اهدا نمود. همچنین بودجه ای برای خرید کتابهای مورد استفاده 
دانشجویان در نظر گرفت. خرید کتاب ها در زمینه علوم مختلف 
باعث اعتبار علمی بیشــتر کتابخانه و دانشگاه گردید. همچنین 
اهدا بســیاری از مجموعه های نفیس شخصی متعلق به اساتید و 
بزرگان، باعث تقویت پایه علمی کتابخانه شد.در سال ۱۹۴۸ دکتر 
ذاکر حسین به عنوان رئیس دانشگاه اسلامی علیگر برگزیده شد. 
توجه وی به کتابخانه و ضرورت گسترش فضای مناسب تر برای 
نگهداری کتاب ها و امکانات بیشتر برای پاسخگویی به مراجعین، 
زمینه ای را فراهم آورد تا رئیس دانشــگاه با حکومت مرکزی در 
این زمینه تبادل نظر داشته باشند. وی توانست مبلغ یک میلیون 
و ســیصد هزار روپیه برای ساختمان جدید کتابخانه از حکومت 
مرکزی دریافت کند. ســنگ بنای ســاختمان جدیــد کتابخانه 
در ســال ۱۹۵۵ میلادی توســط اولین نخست وزیر هند پس از 
استقلال نهاده شــد. این ساختمان توسط مهندس فیاض الدّین 
طراحی و به مرحله اجرا گذاشــته شد. ساختمان جدید در سال 
۱۹۶۰میلادی افتتاح شد و به پاس خدمات مولانا ابوالکلام محی 
الدین احمد آزاد متفکر و نویســندهٔ معروف هند، به نام کتابخانه 
مولانا آزاد نامیده شد. این کتابخانه اکنون در مرکز دانشگاه علیگر 
قرار گرفته است. کتابخانه در دو طبقه دارای سه سالن بزرگ برای 
مطالعه با ظرفیت ۱۸۰۰ نفر اســت. هر سالن دارای سه بخش، 
بخش مطالعه دارای ۲۸۰ کرســی، بخش مرجع ۱۵۰ کرسی و 
سالن جدید ۱۳۰ کرسی است. اطراف کتابخانه را حدودا ۵ هکتار 
زمین چمن و باغ احاطه کرده است. این کتابخانه با ظرفیت بیش 
از یک میلیون کتــاب دارای حدودا ۹ هزار جلد کتاب در زمینه 
علوم مختلف اســت. مجموعه نســخ خطی این کتابخانه تا سال 
۱۹۹۶میلادی بالغ بر ۱۴ هزار و ۵۶۰ نسخه به زبان های فارسی، 
عربی، اردو و سانسکریت گزارش شده  است. روزانه بیش از ۸۰۰۰ 
دانشجو، استاد و سایر اعضای دانشگاه، از کتابخانه بازدید می کنند 
و از خدمات آن استفاده می کنند. ۶ سالن مطالعه بزرگ به غیر از 
۸ اتاق مطالعه کوچک با ظرفیت نشستن حدود ۲۰۰۰ دانشجو به 
صورت همزمان را فراهم می کند. وجود سیستم های کامپیوتری 
نیز امکان دسترسی به مجلات آنلاین را فراهم می کند. کتابخانه 
مولانا آزاد، دارای مجموعه های بسیار نفیسی از تابلوها، خطوط، 
نقاشــی ها، مینیاتورها، سکه ها و نسخ خطی نادر است که توسط 
علما، امرا و اندیشمندان به کتابخانه اهدا گردیده و تاکنون به نام 

آنان در کتابخانه نگهداری و مورد استفاده قرار گرفته است.

بزرگترین کتابخانه 
دانشگاهی آسیا را بشناسیم

گنجینه

ورزشی

تخت گاز

از هر دری خبری

@sobheqtesad @sobheqtesad sobhe-qtesad

روزنامه خواندن این روزها!

وولینگ الکتریکی جدید

شــرکت چینی وولینگ که به خاطر تولید خودروی ارزان قیمت و محبوب مینی الکتریکی شناخته می شود از محصول کوچک 
جدیــدی در اندونزی رونمایی کرده اســت. این خودرو در جاکارتا وولینگ الکتریکی نــام دارد و از ابعاد کوچک، قوای محرکه 
الکتریکی و اســتایلی آینده نگرانه سود می برد. از نظر طراحی باید گفت این خودروی کوچک وجه اشتراکی با مدل قبلی ندارد. 
وولینگ الکتریکی دارای ماهیت تک جعبه ای با کاپوت کوچک و شیشه جلوی بزرگ است. در این بخش نوار LLL را می بینیم 
که به ســمت پروفایل کشیده می شود و بخش پایه آینه ها را تشکیل می دهد. چراغ های جلو نیز در سپر قرار گرفته اند. طراحان 

این خودرو می گویند طراحی در نظر گرفته شده برای محصول جدید وولینگ از عینک های واقعیت مجازی الهام گرفته است.
در بخش جانبی هم موارد قابل ذکر شامل رینگ های کوچک هستند که این خودرو را شبیه محصولات کوچک داخل سوپرمارکت ها 
نشان می دهد. دیگر ویژگی جالب وولینگ الکتریکی هم شیشه های بخش عقب هستند که بسیار بلندقدتر از شیشه های جلویی 
به نظر می رسند. نمای عقب عمودی نیز دارای چراغ هایی مشابه نمونه های جلو است. در رونمایی رسمی این خودرو اشاره ای به 
مشخصاتش نشده است اما چند هفته پیش اطلاعات خودروی مشابه وولینگ ایر در چین منتشر شد. این خودرو در چین با دو 

ریوالدو: با آنچلوتی قهرمان جام جهانی می شویم
ستاره سابق تیم ملی برزیل ابراز امیدواری کرد این تیم بتواند با هدایت کارلو آنچلوتی قهرمانی در جام جهانی را به دست بیاورد.

به گزارش ایسنا و به نقل از گلوبو، کنفدراسیون فوتبال برزیل )CBF( به همکاری با کارلو آنچلوتی اطمینان دارد و قصد دارد تا 
سال ۲۰۲۴ برای این مربی منتظر بماند تا بعد از اتمام کارش با رئال مادرید سکان هدایت تیم ملی برزیل را بر عهده بگیرد. 

ریوالدو ستاره سابق بارسلونا به اخبار حضور کارلو آنچلوتی سرمربی رئال مادرید در تیم ملی برزیل واکنش نشان داد و گفت: من 
مطمئن هستم که هیچ مربی برزیلی نمی تواند کار خود را در تیم ملی ما به خوبی آنچلوتی انجام دهد. مربیان برزیلی تحت فشار 
بســیار زیادی قرار می گیرند و هر زمان که نتیجه مورد نظر کســب نشود رسانه ها روی او فشار می آورند تا برکنار شوند. انتصاب 
آنچلوتی تاریخی خواهد بود. امیدوارم اولین مربی خارجی ما شود و با او در سال ۲۰۲۶ قهرمان جهان شویم. او در بخش دیگری از 
صحبت های خود نیز گفت: سطح کارلو آنچلوتی بسیار بالاست. او یک مربی عالی است که می تواند با تیم ملی برزیل نتایج خوبی 
کسب کند. علاوه بر این، او در سراسر جهان بسیار مورد احترام است و فوتبال دوستان برزیلی کار او را قبول دارند. مردم برزیل از 

داشتن یک مربی با کیفیت و با تجربه خوشحال خواهند شد.

پیشنهاد

چهره روز

حرمسرای قذافی

کتاب حرمســرای قذافی که برنــده جایزه بزرگ 
باشــگاه بین المللــی مطبوعــات اســت، درباره 
جنایت های جنســی دیکتاتور لیبی، معمر قذافی 
اســت. این کتاب زندگی نامه ثریا اســت. »ثریا و 
چشمان سیاهش، دهان محزونش و خنده های بلند 
و پرسروصدایش.« ثریایی که »لب های پروپیمانش 
آدم را به یاد آنجلینا جولــی می انداخت و موقعی 
که می خندید نشاطی کودک وار بر چهره اش نمایان 
می شــد؛ چهره ای که به رغم آثار رنج های پیشین 
هنوز زیبا بود.« و همچنین داستان افرادی است که 
توســط قذافی مورد آزار جنسی قرار گرفته اند. این 
کتاب در دو بخش نوشته شده است. در بخش اول 
داســتان ثریا روایت می شود که با افشاگری هایش 
علیه قذافی عامل اصلی شــکل گیری کتاب اســت. ثریا دختری زیبا و شاد بود که آرزوهای 
بزرگی در سر داشت و می خواست در آینده پزشک شود. در ۱۵ سالگی هنگامی که خبر آمد 
معمر قذافی قصد بازدید از مدرســه آن ها را دارد، مدیر مدرســه با هیجان این خبر مهم را به 
دانش آموزان داد و ســپس ثریا و چند دختر دیگر را انتخاب کرد تا به هنگام بازدید قذافی از 
او استقبال کنند و دسته گل هایی تقدیم او کنند. در هنگام بازدید، قذافی متوجه زیبایی ثریا 
می شــود و پس از گرفتن دسته گل دستش را روی شانه ثریا و بعد روی سرش کشید. دستی 
که بر سر ثریا کشیده شد، زندگی او را برای همیشه تغییر داد. آمازون های قذافی )محافظان 
مونت قذافی( هنگامی که او دســتش را بر سر ثریا کشید، علامت را دریافت کردند و فردا به 
سراغ ثریا رفتند تا به او خبر خوبی بدهند: آمازون ها به هیچ کدام از اعضای خانواده ثریا اجازه 
ندادند او را همراهی کنند. با کوچک ترین مخالفتی آن ها به این موضوع اشاره می کردند که ثریا 

نزد بابامعمر می رود، رهبر کشور، عزیز دل مردم و این افتخار بزرگی  است.

منصور قندریز

منصور قندریز متولد ۱۱ اســفند ۱۳۱۴ در تبریز، نقاش 
ایرانــی و از پایه گذاران مکتب ســقاخانه بود که در مدت 
کوتاه عمر خویش تأثیرات بسزایی در جریان نقاشی ایران 
گذاشت. منصور قندریز به همراه مرتضی ممیز، سیروس 
مالک، صادق تبریزی، قباد شــیوا، فرشید مثقالی، فرامرز 
پیلارام و تنی چند از هنرمنــدان آن دوران تالار ایران را 
تأســیس کردند که امروزه از نگارخانه های تعطیل شده 
تهران است. که بعد از درگذشت منصور قندریز، تالار ایران 
به گالری قندریز تغییر نام داد. منصور قندریز در۷ اسفند 
۱۳۴۴ چشــم از جهان فروبســت. وی به همراه مرتضی 
ممیز، سیروس مالک، صادق تبریزی، فرامرز پیلارام، قباد 
شیوا، فرشــید مثقالی و تنی چند از هنرمندان آن دوران 
تالار ایران را تأســیس کردند که امروزه از نگارخانه های 
تعطیل شده تهران است. پس از درگذشت منصور قندریز، تالار ایران به گالری قندریز تغییر نام داد. منصور 
قندریز نقاشی بود که گالری هم داشت. در سال های دهه های۴۰ و ۵۰، گالری قندریز و گالری سیحون، 
نقش مهمی در بســط و گسترش نقاشی مدرن داشــتند. مبنا و شالوده آثار قندریز، نقوش سنتی ایرانی 
است؛ مثل نقش های سفالینه ها و طلسم های فرهنگ باستان. به نظر می رسد آثار قندریز، تعریف جدیدی 
از نقوش قدیمی باشــد. صادق تبریزی از همکلاســی های قندریز و عربشاهی درباره قندریز می گوید: او 
به خوبی احســاس کرد که ازقافله  هنر به دور مانده اســت، پس برای پرکردن این فاصله، با محاسبه ای 
هوشــمندانه و با کمی تغییر در آثار عربشاهی، شیوه او را پی گرفت. روئین پاکباز درباره قندریز و آثارش 
می گوید: قندریز یکی از بااســتعدادترین هنرمندان معاصر بود که به علت مرگ زودرس نتوانست کارش 
را ادامه دهد. اقامت در تهران، آموزش در هنرکده  تزئینی، جو بی ینال ها و گرایش شــماری از هنرمندان 
به شیوه ی تزئینی و انتزاعی )که سقاخانه نام گرفت(، قندریز را به مسیری تازه کشانید. پس از این نقش 

پردازی در کار او اهمیت یافت و خصلت بدوی نقاشی اش آشکارتر شد.

فرهنگ

همه تفاوت های جشنواره نمایش عروسکی به روایت هادی 
حجازی فر نوزدهمین جشنواره بین المللی نمایش عروسکی 
تهران مبارک، بــا حضور ۷ گروه خارجی و با بزرگداشــت 
هما جدی کار و حسن دادشکر به عنوان دو چهره تاثیرگذار 
نمایش عروسکی هشتم تا نوزدهم تیر ماه برگزار می شود. به 
گزارش ایسنا، نشست خبری نوزدهمین جشنواره بین المللی 
نمایش عروسکی تهران مبارک صبح امروز، شنبه ۲۰ خرداد 
ماه بــا حضور هادی حجازی فر دبیر این دوره از جشــنواره 
و با رونمایی از پوســتر آن برگزار شــد. در این نشست که 
در ســالن کنفرانس دفتر موســیقی وزارت فرهنگ و ارشاد 
اســلامی برگزار شد، پوســتر این دوره از جشنواره با حضور 
حسن دادشــکر و هما جدیکار رونمایی شد و کاظم نظری، 
مدیر کل هنرهای نمایشی هم که در بخشی از این نشست 
حضور داشت، تاکید کرد که بعد از برگزاری جشنواره، صندوق حمایت از نمایش عروسکی راه اندازی می شود 
و نمایش های شــرکت کننده در جشنواره در سالن های حرفه ای تئاتر اجرای عمومی خواهند داشت. از آنجاکه 
زمان برگزاری جشــنواره به دلیل اتفاقات اجتماعی ســال گذشته از مهر ماه ۱۴۰۱ به تیر ۱۴۰۲ تغییر کرده 
اســت، در آغاز نشست، حجازی فر گفت: سال گذشته برای برگزاری جشنواره، تدارک ویژه ای دیده بودیم ولی 
در آن مقطع زمانی احساس کردیم نتایجی که می خواهیم حاصل نشود و در نهایت قرار است جشنواره نوزدهم 
با حضور ۵۸ گروه داخلی و خارجی در تیر ماه برگزار  شود. به گفته او، در این دوره از جشنواره ۷ اثر در بخش 
بین الملل اجرا می شوند و بر همین اساس قرار است نمایش هایی از . ارمنستان، ترکیه، اسپانیا، برزیل و پرو روی 
صحنه بروند. حجازی فر با بیان اینکه همیشه در جشنواره ها هزینه بیشتری به گروه های خارجی تعلق می گرفته، 
تاکید کرد: ما برای گروه های خارجی هیچ کمک هزینه ای بالاتر از گروه های داخلی در نظر نگرفتیم چون این 
موضوع همیشه مورد نقد شخصی من بوده است بویژه که اغلب گروه های خارجی، بخش زیادی از بودجه را به 

خود اختصاص می دادند و هیچ خروجی کیفی هم نداشتند.
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پایان مرحله گروهی لیگ برتر بسکتبال با صدرنشینی کاله
مرحله گروهی لیگ برتر بسکتبال مردان ایران، با صدرنشینی تیم کاله مازندران به پایان رسید.به گزارش ایسنا، مرحله گروهی لیگ برتر بسکتبال مردان ایران، امروز )دوشنبه 
- ۱۵ بهمن ۱۴۰۳( با برگزاری پنج بازی از هفته بیست و دوم و صدرنشینی تیم کاله مازندران به پایان رسید. در حساس ترین بازی این هفته که به میزبانی کاله مازندران 
برگزار شد، شاگردان مهران حاتمی با نتیجه ۷۶ - ۷۳ مهمان خود شهرداری گرگان را شکست دادند.با این نتیجه کاله مازندران ۳۷ امتیازی شد تا رتبه نخست خود در جدول 
را تثبیت کند. گرگانی ها نیز با این باخت ۳۳ امتیازی شده و در رتبه چهارم جدول باقی ماندند.در پایان این بازی سجاد پذیرفته با کسب ۷ امتیاز، ۱۸ ریباند و ۷ پاس گل، 

کارایی ۳۰ را در ترکیب کاله به ثبت رساند و بهترین بازیکن زمین شد.
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